
 

Zápis ze zasedání zastupitelstva města Morkovice-Slížany č. 11, konaného dne 6.4.2016 v 18.00 hod. 

v zasedací místnosti  v budově Agrodružstva Morkovice 

 

I. Při zahájení bylo přítomno 13 členů městského zastupitelstva. 

Omluveny:  I. Handlová, M. Ševčíková 

 

Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 10 byl schválen. 

 

Návrhová komise:  E. Lejsalová, M. Koutňák 

Ověřovatelé zápisu: Mgr. Albrechtová, P. Jablunka 

 

Návrh členů návrhové komise a ověřovatelů zápisu byl schválen jednomyslně. 

 
 

Program:  1. Zpráva o plnění usnesení 

  2. Zpráva o činnosti rady 

3. Zpráva Policie ČR o bezpečnostní situaci 

  4. Rozpočtové opatření č. 1 

  5. Změna pravidel pro poskytování dotací 

  6. Dotace na rok 2016 

  7. Výběrové řízení na opravy chodníků 

  8. Změna zřizovací listiny Technických služeb města Morkovice-Slížany, p.o. 

9. Majetkoprávní úkony 

 
Program byl schválen jednomyslně. 

 

II. Projednávání programu 

1. Zpráva o plnění usnesení 

 Prodej části pozemku p.č.  1814/22 označené číslicí 5 pro Terezu Přibylovou , Havlíčkova 77 a číslicí 6 pro 

Petru Vašíčkovou , Olejna 794 a Martina Fránka, Nová 773 nebyl uskutečněn. 

 Peněžitý dar ve výši 50 tis. Kč na krytí nákladů lyžařského výcviku žáků 7. tříd. Tato částka byla 

převedena na účet ZŠ. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o plnění usnesení. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

2. Zpráva o činnosti rady města od 25.11.2015 do 29.3.2016. 

Rada města schválila: 

 Zprávu o plnění usnesení 

 Od bývalého majitele restaurace Park odkoupit vybavení v hodnotě 15800,-Kč a prodat organizaci Sokol 

chladící zařízení za 7000,-Kč 

 Návrh projektu na zateplení hasičské zbrojnice v celkové výši 72600,-Kč  

 Finanční dar pěveckému sboru Cantus ve výši 3000,-Kč, který je určený na uhrazení organizačních výdajů 

spojených s pořádáním plesu v Morkovicích 

 Dohodu o ukončení nájmu s manžely Pavelkovými k 30. 11. 2015 

 Úpravu závazných ukazatelů ZŠ a MŠ 

 Návrh velitele J SDH na způsob rozdělení odměn pro jednotlivé členy jednotky 

 Zakoupení věcného vánočního daru ve výši 200,-Kč na osobu pro uživatele pobytových sociálních služeb 

 Uzavření dodatku ke smlouvě na zimní údržbu města s panem B. Musilem 

 Vyřazení majetku dle návrhu ZŠ  

 Odměnu ve výši 3500,-Kč panu E. Najmanovi za údržbu věžních hodin 

 Zaslat Energii pod kontrolou a energii Pro odstoupení od všech uzavřených smluv 

 Dohody o provedení práce s paní A. Hanákovou, N. Glozovou, P. Procházkou, I. Kaláčkovou, M. Brablíkovou, 

M. Michalíkovou 

 Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene se společností E.ON 

 Ukončit s panem R. Blešou nájemní smlouvu k 31.12.2015 

 Návrh starosty nabídnout obcím mikroregionu uzavření veřejnoprávních smluv dle silničního zákona 

 Žádost ZŠ k přijetí finančního daru od Rodičovské akademie na osvětlení vánočního stromu 

 Žádost J SDH zaplatit tisk stolních kalendářů z rozpočtu určeného na provoz jednotky 

 Pěveckému sboru Cantus a DH Morkovčanka dodatky ke smlouvám o dotace 

 Smlouvu s panem M. Procházkou jejímž předmětem je hudební vystoupení a ozvučení  při vánočním posezení 

 Ponechat částky nájemného za předměty vybavení bytu 



 

 Smlouvu o zřízení věcného břemene pod názvem Morkovice, úpr. NN - demolice MěÚ, Město se společností 

E.ON 

 Odměnu ředitelce ZŠ 

 Rozpočtové opatření č. 6 

 Peněžitý dar ve výši 3 x 20000,-Kč, na financování tří projektů aktivit mládeže v regionu v rámci projektu 

iniciativy mládeže „ Posuň své hranice“  

 Věcný dar v hodnotě 500,-Kč do tomboly místním organizacím, které pořádají kulturní akce 

 Uzavření smlouvy se společností Amper Market a.s., na dodávku el. energie a s RWE na dodávku zemního 

plynu 

 Změnu závazných ukazatelů TSMS 

 Žádost o navýšení stanovené doby používání budovy MŠ a ZŠ 

 Žádost ZŠ Morkovice o úpravu závazných ukazatelů plánu na rok 2015  

 Smlouvu o poskytnutí užívacích práv ke službě Aspi s komentáři a pravidelnou aktualizací 

 Dokončení demolice bývalého komunálu s tím, že byla rozšířena o přístavek nové budovy 

 Finanční dar MS Hubert ve výši 3000,-Kč určený na úhradu organizačních výdajů spojených s pořádáním plesu 

v Morkovicích 

 Smlouvu o zřízení optické přípojky základnové stanice T-mobile 

 Přílohu č. 1 ke smlouvě č. 0548 s Biopasem týkající se aktualizace odběrných míst na likvidaci směsného 

komunálního odpadu s platností od 1.1.2016 

 Žádost o využití znaku města pro účely obrazové přílohy vědecké publikace 

 FC Morkovice dotaci ve výši 6 250,-Kč na nájem sportovní haly 

 Nový ceník firmy Biopas, spol. s.r.o., platný od 1.1.2016 za svoz a odstranění kom. odpadů 

 Dodatek č. 6 ke smlouvě č.5/2010 uzavřený s Muzeem Kroměřížska 

 Žádost České pošty o umístění odkladné schránky u prodejny Coop v Morkovicích 

 Žádost P. Jablunkové o zakoupení držáků hygienických potřeb do penzionu „Mezi stromy“ 

 Odměny členům bytové, kulturní, sociální, přestupkové komise a členům finančního a kontrolního výboru 

 Dodatek č. 7 ke Směrnici o poskytování cestovních náhrad Městem Morkovice - Slížany 

 Žádost Římsko-katolické farnosti Morkovice užít bezplatně  sál kláštera v Morkovicích na divadelní 

představení 

 Žádost společnosti MOPRE o uzavření smlouvy. Ve vyjádření bude uvedeno, že stavbu je možné provést v 

případě, že bude dodrženo umístění sloupu max. 10 cm od stávající zídky 

 Žádost FC Morkovice na poskytnutí zálohy na dotaci na rok 2016 ve výši 49 000,-Kč a žádost o poskytnutí 

finanční účelové dotace na nájem haly ve výši 3 780,-Kč 

 Žádost TJ Sokol Morkovice o dotaci na nájem sportovní haly v celkové výši 8 875,-Kč 

 Žádost Morkovských ochotníků o dotaci ve výši 24 500,-Kč na Divadelní zimu 

 Doplnění zápisu č. 4 o bod schválení smlouvy o dílo na demolici radnice 

 Nového člena sociální komise pana Radima Klimka 

 Přidělení bytu na HZ panu O. Janečkovi a uzavření nájemní smlouvy a domovnické smlouvy 

 Podíl na nákladech na energie na HZ pro SDH v paušální částce 30000,-Kč za rok 

 Dokončit přípravu území p. L. Kovářem na stavbu smuteční síně 

 Žádost o proplacení dovolené 

 Uzavřít dohody o členství v J SDH s p.M.Procházkou, Z. Havlem, F. Holáskem, L. Zaoralem, V. Blaškem, F. 

Pavlíkem 

 Úhradu kronikářského zápisu ve výši 6500,-Kč 

 Zakoupení rozhlasového zařízení v hodnotě 98 000,-Kč 

 Podání žádosti o dotaci pro J SDH na nákup vozidla, a to na HZS ČR 

 Uzavření licenční smlouvy o veřejném provozování hudebních děl s OSA– místní rozhlas 

 Provedení výběrového řízení na stavbu smuteční síně firmou S – Invest CZ s.r.o. 

 Žádost ČZS Morkovice o umístění sídla organizace na adrese Náměstí 29 

 Veřejnou zakázku na akci „Rekonstrukce chodníků 2016“ s tím, že budou osloveny firmy V.H.P. Ivanovice na 

Hané s.r.o., ČAK CZ s.r.o., Ptáček – pozemní stavby s.r.o., Správa a údržba silnic Kroměřížska s.r.o.  

 Zapojení do projektu Městská heraldika Čech, Moravy a Slezska 

 Úpravu bytu na hasičské zbrojnici s tím, že náklady na rekonstrukci budou do 30 000,-Kč 

 Souhlasné stanovisko s uzavírkou cesty přes obec Počenice 

 Plán činnosti kulturní komise na rok 2016, požadavky na zřízení pódia budou upřesněny 

 Přidělení bytu č. 105/138 na DPS paní D Adamové, bytem Sv.Čecha č. 670, Morkovice. Manželé Libosvárovi 

se nastěhují do bytu č. 204/138. 

 Plán akcí sociální komise na rok 2016 

 Žádost FC o dotaci na nájem haly ve výši 4 125,-Kč 



 

 Účast občanů na akci „Nevšedné podoby prútia“ 

 Na základě odborného posudku provést vykácení smrků v horní části zahrady MŠ 

 Předběžné oznámení veřejné zakázky na zhotovení smuteční síně 

 Odpověď na žádost manželům Valigurským a manželům Lasovským 

 Objednávku regionálních služeb 

 Smlouvu o zřízení věcného břemene se Zlínským krajem 

 Zařazení bodu 5. – žádost o koupi pozemku do programu zastupitelstva 

 Uzavřít s p. P. Soviarem dodatek ke smlouvě s prodloužením termínu výstavby do 31.12.2017 

 Pečovatelské službě Kroměříž dotaci ve výši 50 000,-Kč 

 Hlášení místního rozhlasu 1x denně v 17:00 hod. 

 Uzavřít s Vak Kroměříž dodatek č. 1 ke Smlouvě o provozování vodovodu a kanalizace 

 Uzavřít Smlouvu o dílo se skupinou historického šermu 

 Rekonstrukci WC na letním kině s tím, že stavební práce provede J. Balšánek, elektroinstalaci V. Štětina a 

instalatérské práce P Kudělka 

 Zařazení bodu koupě pozemku p.č. 3012 od p. Indráka do programu zastupitelstva 

 FC žádost o dotaci na nájem haly ve výši 7.250,-Kč 

 Dodatek k nájemní smlouvě s Agrodružstvem 

 Zplnomocnění paní S.Churé k výkonu funkce veřejného opatrovníka p. M.Šabaty 

 Provedení výběrového řízení na vybudování dětského hřiště v Hliníku s tím, že budou osloveny firmy: Odysea 

Švec s.r.o., graseko s.r.o., Prolemax s.r.o., Alestra s.r.o., hřiště.cz s.r.o. 

 Vypsání výběrového řízení na stavbu smuteční síně 

 Převedení nevymožených pohledávek do podrozvahy k 1.1.2016 

 ZŠ zlepšený hospodářský výsledek a rozpočet na rok 2016 

 ZŠ závazné ukazatele rozpočtu na rok 2016 

 MŠ zlepšený hospodářský výsledek a rozpočet na rok 2016 

 MŠ závazné ukazatele rozpočtu na rok 2016 

 Zařazení bodu - dotace na rok 2016, včetně návrhu rozdělení dotací na program jednání zastupitelstva 

 Smlouvu s povodím Moravy o provozování vodního díla na Morkovickém potoce  

 Protokol o posouzení a hodnocení nabídek na veřejnou zakázku – „Oprava chodníků Morkovice 2016“ 

 

Rada města vzala na vědomí: 

 Varianty zástavby mezi ulicí Nová a čistírnou odpadních vod 

 Návrh starosty na schůzky se zastupiteli v pravidelných 14-ti denních intervalech 

 Změnu fakturace TSMS s.r.o vůči TSMS p.o. 

 Zprávu o jednání s majitelem zámku o nabízených možnostech využití zámku 

 Předběžný souhlas pana P. Zápařky s provozováním bufetu na koupališti v roce 2016 

 Zprávu ředitelství silnic Zlínského kraje k žádosti o provedení vodorovného dopravního značení a k žádosti o 

opravu silnice 

 Nabídku na prodej stavebního pozemku p.č.1814/17 a 1814/18 

 Nabídku služby Aukce jinak 

 Výroční zprávu podle z.č.106/1999 Sb. 

 Dopis velitele JSDH města M-S s návrhem na setkání rady města s JSDH 

 Informace města Kroměříž o nabídce společnosti Česká infrastrukturní, a.s. 

 Žádost o příspěvek Rodinného centra Kroměříž, z.s. 

 Oznámení členky kulturní komise paní J. Malé o ukončení členství v komisi 

 Program zastupitelstva č. 10 

 Předložení tři cenových nabídek na organizaci výběrového řízení na stavbu smuteční síně, čtvrtá nabídka 

nedorazila. Pan Vinklárek požádal RAP Brno o předložení nabídky na výběrové řízení na stavbu smuteční síně. 

 Rozhodnutí p. O. Churého o odmítnutí funkce člena dozorčí rady  

 Informaci o nabídce na zakoupení domu ve Slížanech č.p. 42 

 Kronikářský zápis 2012 

 Odpověď na žádost o informace p. V. Kříčkové 

 Návrh p. J. Vinklárka projednávat jednotlivé zápisy z výborů na jednání rady 

 Jednání p. Ing. J. Bleši s p. Veverkovou o možnosti koupě ½ domu č.p. 114 za 200000,-Kč 

 Zprávu o činnosti kulturní komise 

 Žádost o připojení se k mezinárodní kampani „ Vlajka pro Tibet“ 

 Žádost pana M. Brázdila o pracovní pozici vedoucího přestupkové komise 

 Předložení jednotlivých nabídek na zakoupení mobilního pódia 

 Odpověď na žádost o poskytnutí informací o plánovaných investičních projektech 



 

 Žádost p. Roubíčka o odkoupení pozemku v okolí cyklostezky 

 Nabídku na provedení e-aukce, která nabízí předání informací s nabídkou lepších cenových podmínek za 

dodávky energií a vody 

 

Rada města neschválila 

 Žádost o proplacení materiálu za opravu chodníku na ulici Komenského 

 Žádost pana K. Krejčího o navýšení příspěvku města na rekonstrukci bytu 

 

Rada města uložila: 

 Místostarostovi p. J. Jablunkovi prověřit situaci v bytovém domě na ul. Kolaříkova 703, zda bylo řádně 

provedeno zateplení domu 

 Starostovi města zaslat na HZS krajské ředitelství Zlínského kraje žádost o bezodkladné vyřešení opakovaných 

žádostí o převod J SDH do kategorie JPOIII 

 Místostarostovi p. J. Jablunkovi zajistit od Ing. Vymazala odborné stanovisko ke kvalitě provedení výměny 

oken a zateplení bytového domu č.p. 703 na ulici Kolaříkova 

 Předsedům výborů a komisí předložit účast jednotlivých členů na jednáních, a to do 20.12.2015 

 Místostarostovi p. J. Jablunkovi zpracovat dokument, v němž bude vymezeno, které drobné opravy v nájemních 

bytech budou hrazeny městem a které si nájemce bude hradit sám 

 Předsedům komisí předložit návrh rozpočtu na rok 2016 do 31.1.2016 

 Místostarostovi p. J. Jablunkovi zajistit písemně zpracovaný doklad týkající se odborného posouzení stavu 

zeleně v okolí MŠ 

 Starostovi zveřejnit záměr prodeje pozemku p.č.385 v k.ú. Slížany, ihned 

 Starostovi zajistit geometrický plán ul. Nová 

 Starostovi zajistit vypracování projektu inženýrských sítí v lokalitě Záhumenice projektantem ing. Štěpánem, 

do 30.11.2016 

 TSMS s.r.o. odvod z fondu investic do rozpočtu zřizovatele ve výši 800000,-Kč do 29.1.2016 

 Starostovi předložit do zastupitelstva Návrh na změnu pravidel pro poskytování dotací z rozpočtu města 

Morkovice  Slížany 

 Sociální komisi doplnit předpokládané náklady na rok 2016 do 29.2.2016 

 Místostarostovi J. Jablunkovi prověřit možnost opravy nebo výměny vany v bytě u paní J. Kojecké, Kolaříkova 

703, do 29.2.2016 

 Starostovi města připravit výběrové řízení na místo ředitele/ředitelky MŠ 

 Starostovi města zveřejnit na webových stránkách města nabídku na pozici předsedy Komise k projednání 

přestupků 

 Řediteli TSMS předložit do 15.2.2016 opravenou verzi vedení účetnictví 

 Řediteli TSMS připravit a uzavřít smlouvu s p. B. Musilem na údržbu chodníků a travnatého porostu na období 

od 1.4.2016 do 31.3.2017. 

 Řediteli TSMS předložit zprávu o zajištění provozu koupaliště v roce 2016, do 16.3.2016 

 Řediteli TSMS předložit upravený návrh rozpočtu na rok 2016, do 16.3.2016 

 Řediteli TSMS předložit plnění rozpočtu na rok 2015, do 16.3.2016 

 Ing. J. Blešovi prověřit podmínky opravy cesty na ul Komenského 

 Ing. J. Blešovi připravit výběrové řízení na dětské hřiště v Hliníku do 15.5.2016 

 Starostovi připravit návrh změny Zřizovací listiny TSMS  

 Místostarostovi J. Jablunkovi projednat s ředitelem TSMS návrh výsadby podél nových chodníků do 16.3.2016 

 Místostarostovi J. Jablunkovi projednat s panem L.Mazurem upřesnění jeho požadavku do 16.3.2016 

 Řediteli TSMS do konce měsíce června předložit podklady pro výběrové řízení a do 31.8.2016 vypsat výběrové 

řízení na sečení trávy a zimní údržbu města včetně údržby cyklostezky s tím, že se dohodne o možnosti údržby 

se starosty obcí přes jejichž katastrální území cyklostezka prochází 

 Starostovi projednat s p. Roubíčkem směnu pozemků  

 Starostovi projednat s panem M. Brázdilem podmínky pozice vedoucího přestupkové komise 

 Paní Ševčíkové prověřit nabídku na koupi domu ve Slížanech č.p. 68 a starostovi na ulici Přecechtělova č.p.356 

 Starostovi projednat s vlastníkem budovy na nádraží termín demolice 

Rada města doporučila: 

 Paní M. Chybové podat žádost o startovací byt 

 Centru služeb postižených Zlín, o.p. s. podat si oficiální žádost o dotaci 

Rada města jmenovala: 

 Konkursní komisi pro konkurs na pracovní místo ředitele/ředitelky Mateřské školy Morkovice, příspěvkové 

organizace ve složení: předsedkyně Mgr. Bronislava Albrechtová, členové – PhDr. Jaroslav Valenta, Mgr. Věra 

Korcová, Mgr. Dana Karmasinová, Naděžda Horecká, Daniela Judasová. 

 



 

E. Lejsalová – Rada města schválila zaslat Energii pod kontrolou a energii Pro odstoupení od všech uzavřených 

smluv. Pro město už není spolupráce s nimi výhodná?  

Mgr. Horák – Energii pod kontrolou ovládli lidé, kteří založili novou firmu, přes kterou nám přeprodávali energie a 

navíc neplatili skutečným dodavatelům. Skutečný dodavatel - společnost Amper Market je zažalovala. 

Firma, kterou Energie pod kontrolou založila, měla obstavené účty a hrozilo přerušení dodávek 

energie. Proto byly tyto smlouvy ukončeny a uzavřeny nové smlouvy s RWE na dodávky plynu a 

s Amper Market a.s. na dodávku el. energie na rok 2016. Během roku 2016 se rozhodneme, jestli tyto 

smlouvy prodloužíme nebo vypíšeme výběrové řízení. 

Ing. Bleša – V době uzavření smlouvy s Energií pod kontrolou nás stál m³ plynu 12,40 Kč, zatímco doma od RWE 

jsme platili 16,20 Kč, takže pro město to bylo výhodné. Dostali jsme se mezi stovky firem, které byly 

takto podvedeny. 

Ing. Horáková – Čeho se týká Dodatek č. 6 uzavřený s Muzeem Kroměřížska? 

Mgr. Horák – Uzavírá se každý rok smlouva na exponáty, které jsou v košíkářském muzeu. 

Ing. Horáková – Rada města vzala na vědomí nabídku na provedení e-aukce, která nabízí předání informací 

s nabídkou lepších cenových podmínek za dodávky energií a vody. 

Mgr. Horák – Jednalo se o nabídku na organizaci soutěže pro občany, kterou by město zaštiťovalo. Rad ji pouze 

vzala na vědomí. 

Mgr. Albrechtová – Čeho se týká peněžitý dar 3 x 20 tis. Kč  na financování tří projektů aktivit mládeže v regionu 

v rámci projektu iniciativy mládeže „Posuň své hranice“? 

Mgr. Horák – Jednalo se o tři projekty. Dva byly z oblasti zdravotnictví. Šlo o projekty na podporu iniciativy 

neorganizované mládeže. Nakupovali se věci potřebné k záchranářskému výcviku a kroje pro 

Morkovčanku. 

Mgr. Albrechtová – Jak to bude do budoucna s využitím zámku? 

Mgr. Horák – Jednali jsme s vlastníkem firmy, která zámek koupila. Jedná se o rakouského občana, vlastníka firmy 

Fruta Modřice. Zatím chtějí využívat jen obytnou část zámku a ostatní prostory chtějí nabídnout 

k pronájmu. Je připravený tyto prostory na vlastní náklady opravit a vybavit nábytkem. 

Ing. Horáková – Odpověď na žádost o poskytnutí informací o plánovaných investičních projektech se týká čeho? 

Mgr. Horák – Jedná se o žádosti o informace, které podávají firmy zabývající se prodejem informací o 

připravovaných projektech. 

Ing. Horáková – Čeho se týká objednávka regionálních služeb? 

Mgr. Horák  - Knihovna Morkovice poskytuje tzv. regionální služby v některých okolních obcích. Dostáváme na to 

příspěvek. 

Ing. Horáková – Zápisy z rady by mohly být obsáhlejší.  

M. Koutňák – Jak probíhá příprava realizace hřiště v Hliníku? 

Mgr. Horák – Probíhá výběrové řízení. 

M. Koutňák  - V jakém stádiu je výběrové řízení na ředitele/ředitelku MŠ? 

Mgr. Horák – Proběhlo posouzení uchazečů z hlediska doložení všech potřebných dokladů a zjištění, zda splňují 

podmínky pro výkon funkce. V pondělí 11.4. proběhne výběrové řízení. 

Ing. Horáková – Kde bylo zveřejněno vyhlášení konkurzu na ředitele/ředitelku MŠ? 

Mgr. Horák  -  V regionálním tisku tzn. v týdeníku Kroměřížska, na stránkách města a na nástěnce. 

M. Koutňák –  Nevím, co znamená bod- Rada schválila:  Na základě odborného posudku provést vykácení smrků 

v horní části zahrady MŠ. 

J. Jablunka – Stavebník ze sousedního pozemku podal žádost o provedení vykácení těchto smrků z důvodu 

bezpečnosti. Byl zpracován odborný posudek, na základě kterého bylo chváleno vykácení. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o činnosti rady města za období od 25.11.2015 do 

29.3.2016. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

3. Zpráva o bezpečnostní situaci za rok 2015 – příloha č. 2016 -11/1 

Npor. Ing. Zdeněk Štelc se bohužel na dnešní zasedání nemohl dostavit. Bude pozván na příští zasedání a zodpoví 

případné dotazy. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o bezpečnostní situaci za rok 2015. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

4. Rozpočtové opatření č. 1 – příloha č. 2016 – 11/2 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 1, kterým se celkové příjmy i výdaje mění o 

+ 819 400 Kč. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

 



 

5. Změna pravidel pro poskytování dotací z rozpočtu města – příloha č. 2016-11/3 

Jde o posun termínů podávání žádostí a jejich vyhodnocování tak, aby bylo možno o dotacích rozhodovat ještě 

v prosinci předcházejícího roku. 

Mgr. Horák – Termín podání žádosti je nově stanoven nejpozději do 31. října. Na návrh finančního výboru bude 

rozšířen seznam požadovaných dokladů k vyúčtování dotace o doklad o uhrazení faktury. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje změnu č. 1/2016 pravidel pro poskytování dotací z rozpočtu města 

Morkovice-Slížany. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

6. Dotace organizacím na rok 2016 

Mgr. Horák – Určitě se budeme zabývat návrhem finančního výboru, aby dotace do 10 tis. Kč byly řešeny formou 

finančního daru. Bylo by to mnohem jednodušší. 

Rada města schvaluje dotace do 50 tis. Kč. Zastupitelstvo města schvaluje dotace nad 50 tis. Kč. 

Rada města schválila poskytnutí následujících dotací: 

Název organizace Žádaná dotace dotace 2015 roční náklady org.  2016 

Kynologický spolek Morkovice 75 000 32 000 58 060 25 000 

Český svaz chovatelů Morkovice 50 000 50 000 neuv. 25 000 

Churý Štěpán - Morkovčanka 50 000 50 000 50 000 25 000 

HC Wild Bruins Morkovice - hokejisti 50 000 25 000 100 000 30 000 

MS Hubert Morkovice 35 000 16 000 50 000 15 000 

Bike Triatlon Morkovice 30 000 0 150 000 30 000 

Tenisový klub Morkovice 30 000 30 000 60 000 30 000 

Klub českých turistů Morkovice 30 000 27 500 45 793 25 000 

Oblastní charita Kroměříž - centrum Plus 25 000 23 000 2 395 000 23 000 

Žemžula Dominik, Morkovice 25 000 0 59 000 15 000 

MS Lipina Počenice 25 000 12 000 60 000 15 000 

Morkovští ochotníci 25 000 25 000 neuv. 25 000 

Český zahrádkářský svaz Morkovice 16 000 12 000 41 000 12 000 

Český svaz včelařů Morkovice 15 000 10 000 108 504 15 000 

MS Pačlavice 15 000 10 000 75 000 15 000 

Klub dárců krve Kroměřížska 10 000 6 000 33 430 6 000 

Svaz postižených civil. Chorobami Kroměříž 8 000 8 000 25 000 6 000 

Orel, jednota Morkovice 3 000 2 000 5 000 2 000 

ZO ČSOP Buchlovice 2 000 2 000 850 000 2 000 
 

Návrh dotací nad 50 000 Kč: 

FC Morkovice,z.s. 550 000 550 000 1 787 000 550 000 

TJ Sokol Morkovice 270 000 300 000 681 000 220 000 

SDH Morkovice 260 000 220 000 671 864 230 000 

Pečovatelská služba Kroměříž 186 876 150 000 186 876 150 000 

PS Cantus Morkovice 83 700 83 000 168 000 75 000 
 

J. Vinklárek -  Diskutovali jsme o Sokolu Morkovice. Požadovali 270 tis. Kč. V roce 2015 obdrželi 300 tis. Kč, ale 

v tom byla i padesátitisícová dotace na spolufinancování projektu rekonstrukce sokolovny. Dochází 

k situaci, kdy Sokol provozuje ve své režii  “bar“ . Když se podíváme na roční náklady, tak Sokol 

pokryje 45 % nákladů z veřejných zdrojů. Zatím nebyli schopni toto oddělit. Z veřejných prostředků 

je vlastně financován i provoz  “baru“ (topení, elektřina). 

Dalším problémem je to, že organizace, které pořádají akce v sokolovně, platí Sokolům nájem. 

Organizace pak žádají radu města o příspěvek na uhrazení tohoto nájmu. Jedná se o nestandardní věc. 

Proto došlo ke krácení dotace. Se Sokoly by se mělo jednat o tom, jak jejich financování oddělit tak, 

abychom nefinancovali provoz baru. 

Mgr. Horák – Dvě organizace již obdržely částku 50 tisíc korun. Jedná se o FC Morkovice a Pečovatelskou službu 

Kroměříž. Navržená částka pro FC 550 tisíc Kč a pro Pečovatelskou službu Kroměříž 150 tis. Kč je 

celková, včetně již poskytnutých 50 tis. Kč.  



 

Mgr. Albrechtová – Sociální komise pořádala v sokolovně dvě akce a nájem platit nemusela. 

Ing. Horáková – Proč nebylo FC Morkovice kráceno, když ostatním dotace kráceny byly? 

Mgr. Horák – Protože nedělají to, co ostatní. Nežádají víc a nečekají, že se jim to pokrátí. Žádají o dotaci na to, na 

co peníze chtějí použít a žádají zhruba o třetinu peněz, které na roční činnost potřebují. 

K. Krejčí – SDH Morkovice byla dotace pokrácena o 30 tis. Kč. Ráda bych věděla z čeho? Loni jsme tu řešili věž. 

Nebo jsou to energie? 

Mgr. Horák -  Určitě to nejsou energie. Je to procentuelně ze všeho. Dotace se dá použít na všechny požadované 

účely. 

 

Návrh  usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí následujících dotací: 

FC Morkovice,z.s. 550 000 Kč 

TJ Sokol Morkovice 220 000 Kč 

SDH Morkovice 230 000 Kč 

Pečovatelská služba Kroměříž 150 000 Kč 

PS Cantus Morkovice 75 000 Kč 
Hlasování: 12 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh, Ing. Horáková hlasovala proti návrhu. 

 

7. Výběrové řízení na opravy chodníků 

Proběhlo výběrové řízení na dodavatele stavby „Oprava chodníků Morkovice 2016“ (Školní, Sokolská před 

Agrodružstvem a 17. listopadu od Sýpky k muzeu). 

Byly předloženy následující nabídky: 

Poř. č. nabídky: Uchazeč Nabídková cena (bez DPH) 

1 V.H.P. Ivanovice na Hané, s.r.o. 1.706.934,46 

2 Ptáček, s r. o.. 1.875.044,83 

3 ČAK CZ,s.r.o 1.447.202,20 

4 Správa a údržba silnic Kroměřížska s.r.o. 1.269.797,19 

 

J. Vinklárek – Ze zkušeností z předešlých výběrových řízení víme, že sice vyhrála firma s nejnižší cenou, ale 

následně požadovala proplácení víceprací.  Mělo by to být smluvně ošetřeno tak, že nabídnutá cena je 

konečná. Firmy by se měly seznámit se stavem chodníků, aby bylo jasné, co budou dělat. Měla by tam 

být nějaká pojistka, aby se cena navyšovala pouze na základě požadavku města. Bez iniciativy města 

by se cena navyšovat neměla. 

Ing. Bleša – Ve stavebním deníku musí být uvedena žádost města. 

Ing. Horáková – Bylo ještě nějaké jiné kritérium než cena? 

Mgr. Horák  - Jenom nabídková cena. 

M. Koutňák – Počítá se i s výměnou obrubníků nebo zůstanou ty staré? 

Mgr. Horák – Jedná se o kompletní výměnu. 

E. Lejsalová – U chodníků u hlavní cesty zůstaly staré obrubníky. Říkali jste, že jsou kvalitnější, ale nevypadá to 

vůbec dobře. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města doporučuje radě města přidělit veřejnou zakázku „Oprava chodníků 

Morkovice 2016“ uchazeči Správa a údržba silnic Kroměřížska s.r.o. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

8. Změna zřizovací listiny Technických služeb města Morkovice-Slížany, p.o. 

Platná zřizovací listina tvoří přílohu č. 2016-11/4. Z důvodu organizačních změn souvisejících s ukončením činnosti 

technických pracovníků přímo pod městem a jejich převodem na TSMS je navržena změna zřizovací listiny – 

změny jsou uvedeny v příloze č. 2016-11/5. Jedná se o rozšíření předmětu činnosti organizace. Veškeré činnosti, 

které zajišťoval J. Jablunka jako zaměstnanec města budou převedeny na TS. 

Mgr. Horák – Ředitel TS měl možnost se k návrhu změny zřizovací listiny do 25.3.2016 vyjádřit. Zatím žádnou 

připomínku nepodal. 

P. Jablunka – V bodu 5 je provozování hřbitova. Bude to obnášet např. i uzavírání smluv a vybírání poplatků nebo 

jenom údržbu. 

Možná by se měl název tohoto bodu upravit. Navrhuji ho nazvat správa a údržba hřbitova. 

Ing. Horáková – Dosud tam nebylo provozování koupaliště? 

J. Vinklárek -  Na základě čeho tedy TS provozovaly koupaliště, když to nebylo ve zřizovací listině? Proč to tam 

nebylo? Mělo to provozovat město a ne TS. 

Mgr. Horák – V rámci rozpočtu dostávali příspěvek na provoz koupaliště. 

J. Vinklárek – Ale bylo to v rozporu se zřizovací listinou TS. 

M. Koutňák – Není tam ani sportovní hala. 



 

J. Vinklárek – Existuje nějaký protokol o předání činností technickým službám? Doteď to dělali dva zaměstnanci? 

Mgr. Horák –  Dělal to pouze jeden zaměstnanec, F. Pavlík se zaučoval.  

M. Koutňák – Měli na starosti i předávání bytů? 

J. Jablunka – Ano. 

J. Vinklárek – Co obnáší protipovodňová opatření? 

J. Jablunka -  Je důležité vědět, odkud půjde voda, když zaprší.  

J. Vinklárek – Co se tedy bude dělat, když zaprší? 

J. Jablunka -  Je vybudovaná přehrada, která vodu zadrží. Pracovníci musí vědět, kde jsou uloženy pytle s pískem a 

zorganizovat jejich převoz na místo. Mohou být ucpané kanály na náměstí. 

J. Vinklárek- V Koválovicích byl vybudovaný suchý poldr. Morkovice ani Slížany nemají vybudovaná žádná 

protipovodňová opatření. 

J. Jablunka – V Morkovicích je suchý poldr u “chmelnice“. 

M. Koutňák – Ve Slížanech u kapličky byly také zanesené roury. 

J. Jablunka – Roury zanesené nejsou, ale až když je velká voda, tak se zanesou. 

P. Jablunka – Údržba a obnova veřejné zeleně je už včetně sečení? 

Mgr. Horák – Ano. 

M. Koutňák – Odchyt toulavých zvířat a péče o opuštěná zvířata. Když najdu toulavého psa, tak můžu někomu 

zavolat? 

J. Jablunka – Zatím je ještě možné obracet se na mě. Já zajistím další postup. 

Ing. Horáková – Ve zřizovací listině je uvedeno, že prvním ředitelem společnosti je Mgr. Věra Kříčková. Nemělo by 

tam být uvedeno do jakého data. Je zde uvedeno, že podepisuje za organizaci. 

Mgr. Horák – Je to první znění zřizovací listiny, jak byla schválena. Doplníme datum „do 31.3.2014“. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje doplněnou zřizovací listinu Technických služeb města Morkovice-

Slížany, p.o. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

9. Majetkoprávní úkony 

a) Směna pozemků v k.ú. Slížany 

 
 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje směnu pozemku p.č. 385 zahrada o výměře 22m
2
 v k.ú. Slížany ve 

vlastnictví města Morkovice—Slížany za vyznačenou část pozemku p.č. 384 ve vlastnictví manž. Krejčí Lubomír a 

Eva, Morkovice 638 s cenou 20 Kč/m
2
. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 



 

b) Prodej pozemků v lokalitě Záhumenice 

Mgr. Horák – Muselo dojít ke změně záměru, protože jsme zjistili, že katastrální mapa neodpovídá skutečnosti. 

Rybník je větší než je uvedeno v katastrální mapě. Vejdou se tam jen čtyři pozemky. 

  
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemku p.č. 1814/22 v k.ú. Morkovice označeného 1814/102 Martinu 

Barnetovi, Tetětice 67 a Ing. Elišce Mikelové, Zborovice 345 za 200 Kč/m
2 
+ DPH. 

Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemku p.č. 1814/22 v k.ú. Morkovice označeného 1814/103 Pavlu 

Veselému, Švábenice 198 za 200 Kč/m
2 
+ DPH. 

Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemku p.č. 1814/22 v k.ú. Morkovice označeného 1814/104 Kateřině 

Kotkové, Morkovice 821 a Zdeňku Kozákovi, Kroměříž 4180 za 200 Kč/m
2 
+ DPH. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

c) Koupě id. 1/3 pozemku p.č. 312 v k.ú. Morkovice s cenou 20 Kč/m
2
. 

Město je vlastníkem 1/6 pozemku p.č. 312, dva ze spoluvlastníků mají zájem své podíly prodat. 

 



 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi 1/6 pozemku p.č. 312 zahrada o výměře 465 m
2
 od Věry 

Zapletalové, Zlobice 43 za 1550 Kč. 

Zastupitelstvo města schvaluje koupi 1/6 pozemku p.č. 312 zahrada o výměře 465 m
2
 od Jaromíra Indráka, 

Morkovice 702 za 1550 Kč. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

d) Prodej pozemků v osadě Pančocha 

P. Roubíček požádal o prodej pozemků kolem cyklostezky z důvodu stavby plotu. 

 

Ing. Bleša – Jedná se v podstatě o břeh s náletovými dřevinami. 

Ing. Horáková – Kolik místa zůstane od cyklostezky k tomu plotu? 

Ing. Bleša – Minimálně metr. 

P. Jablunka – Nebude potom problém při strojové údržbě?  

Mgr. Horák – Určitě tam zůstane průjezdné celkem 3,5 až 4 m. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemků p.č. 1395/90 ost. plocha o výměře 534 m
2
, 1843/7 

ost. plocha o výměře 292 m
2
, 1868/1 ost. plocha o výměře 164 m

2
 a 1864/9 ost. plocha o výměře 97 m

2
 Tomáši 

Roubíčkovi, Morkovice, Pančocha 146 za 5 Kč/m
2
. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

 

III. Diskuse 

 

M. Koutňák – Ve Slížanech, v místech, kde bydlela paní Křepelková je zbořeniště. Je tam nějaký majitel a bude se 

to odstraňovat? 

J. Jablunka – Majitel je v cizině. 

Ing. Fránek – Já jsem se na to ptal. Myslím si, že kdyby se majitel upozornil, tak s tím něco udělá. Možná by to i 

prodal městu. 

Dal by se tam postavit rodinný dům. Zahrada je tam vyčištěná. 

M. Koutňák  - Chtěl bych se zeptat na využití bývalé školy ve Slížanech. Možná by bylo dobré udělat z toho 

pečovatelský dům. Ve Slížanech je dost lidí, kteří potřebují péči a rádi by zůstali ve Slížanech. Je tam 

klid a pěkná zahrada. 

Ing. Polišenský – V loňském roce měli zastupitelé možnost investovat částku 25 tis. Kč. Mohl bych vědět, na co ji 

použili? 

M. Koutňák – Já a Petr Jablunka jsme částku použili na financování lyžařského výcviku pro žáky 7. tříd ZŠ a 

zakoupení lyžařského vybavení. Letošních  25 tisíc korun použijeme na nákup laviček, které se 

rozmístí po Morkovicích. 

E. Lejsalová – I. Handlová, Ing. Horáková, Š. Vojtušová a já jsme se v loňském roce rozhodly investovat celkem 

100 tisíc korun do opravy slížanské zvonice. Byla opravena střecha a bude se dodělávat fasáda. 

V letošním roce částku použijeme na opravu kříže, aby to bylo kompletní. 

Mgr. Albrechtová – Já jsem uvažovala o opravě kříže na hřbitově, ale byla by to asi větší investice. Kdyby se ke 

mně někdo přidal, byla bych ráda.   

R. Klímek – Loni jsem zastupitelem nebyl a letos zatím nevím, na co bych částku použil. 

J. Barnetová – Já jsem spolu s Vl. Štětinou a J. Minksem přispěla na osvětlení vánočního stromu na náměstí. Pokud 

budeme mít tuto možnost i v letošním roce, tak bych chtěla upozornit, že je velký zájem o využívání 

posilovny v hale. Budu ráda, když se ke mně někdo přidá a zlepšíme její vybavení.  Je lepší, když 

chce mládež sportovat, než aby se nudila. 

Chtěla bych upozornit na to, že by bylo potřeba zlepšit možnost rehabilitace v Morkovicích. 

P. Jablunka – O mně už se tu hovořilo. Já jsem chtěl původně využít svoji částku na vybudování parkoviště v naší 

uličce. Ulička je úzká a auta stojí všude. Máme tam problém i s vývozem popelnic. Parkování začíná 

být problém. Stáváme se betonovým městem. 

M. Koutňák  - Navrhoval jsem, aby Zpravodaj vycházel každý měsíc. Jak to dopadlo. Na stránkách města proběhla 

anketa. 

Mgr. Horák – Měsíčně se to nenaplní. Konkrétně jsme to ale ještě neprobírali. Uvidíme, jak dopadnou aktuální 

dotazníky, ve kterých je dotaz na informovanost občanů. 

Ing. Horáková – Kolik bylo vydáno dotazníků a kolik se jich vrátilo? Kdo je bude vyhodnocovat? 

Mgr. Horák – Obdrželi je všichni občané od 15 let tj. cca 2,5 tisíce dotazníků. Vrátilo se jich 497 a elektronicky bylo 

vyplněno 60 dotazníků.  Předpokládal jsem, že se vrátí 20 % dotazníků. Jsem příjemně překvapen, že 

je to víc. 

Dotazníky odevzdané v písemné podobě vyhodnocuje p. Hanáková.  V podstatě je převádí do elektronické podoby. 

Jsou opatřeny časovou stopou, takže se to dá zkontrolovat. Vyhodnocovat to bude tým pro zpracování programu 

rozvoje města, který tvořím já, p. Slavíková, Ing. Jančík, Ing. Polišenský a J.Vinklárek. Občané budou 

s výsledky seznámeni. 



 

M. Koutňák – Lesík mezi halou a koupalištěm není v dobrém stavu. Nedalo by se to srovnat a zatravnit? 

Mg. Horák – Bylo tam už několik záměrů. Zatím se to jenom zpevňuje a udržují se stromy. 

Ing. Fránek – S ostatními pozemky v Záhumenici se to nikam neposunulo? 

Mgr. Horák – Zatím ne. 

R. Klímek -  Když se vykácely smrky ve školce, neměla by se provést náhradní výsadba? 

J. Jablunka -  Mohly by se  přímo tam, dál od hranice pozemku,  vysadit listnaté stromy. 

M. Koutňák -  Premiér vlády ČR objíždí republiku a navštíví i Zlínský kraj. Přijal naši nabídku a 26. dubna navštíví 

Morkovice. Ve firmě Hanhart s.r.o. se seznámí s výrobou a sejde se se zaměstnanci. Kolem 10 hodiny 

ho starosta přivítá u Košíkářského muzea. Chtěli bychom pozvat na tuto akci všechny zastupitele a 

radní. 

J. Vinklárek – Už tady byla řeč o parkování. Kolaříkova ulice je v od pátku do neděle jedno velké parkoviště. Je tu 

krásná hala,  restaurace, hřiště a  koupaliště. Auta stojí od Pešákového až ke koupališti. Je to vizitka 

města a mělo by se to zpevnit a zkulturnit.  

Bc. Tesař -  Parkovací místa v celé této oblasti za moc nestojí. Před naším domem je parkoviště, které vzniklo 

shrnutím zelené plochy a navezením kamenů. Od té doby se s tím nic nedělá. Kameny jsou tam pořád.  

Práší se tam, nikdo to neuklízí a nestará se o to. Pokud se bude uvažovat o nějakých úpravách 

parkovacích ploch, tak by se nemělo zapomenut ani na tuto plochu. Lidé, kteří tu bydlí, někde 

parkovat musí. 

Ing. Bleša – Situace se tam ještě zhorší výstavbou dalších rodinných domů. Rodiče vozí děti auty až ke školce. Mělo 

by se to řešit  

A. Tesařová – Je pravda, že se odtud i špatně vyjíždí, protože na ulici Kolaříkova u bytovky stojí auta. Není vidět na 

hlavní cestu. 

Pavel Churý – Přečetl „prohlášení“ a požádal, aby bylo přílohou zápisu zastupitelstva 

J. Vinklárek -  Vrátím se ještě k anketě. Jsem příjemně překvapen, že občané Morkovic o ni projevili zájem a 

zajímají se  o dění ve městě. Je jenom škoda, že tohoto prostředku nevyužíváme častěji. Příští týden 

na radě města tuto otázku otevřu, aby se toho využívalo v případě klíčových rozhodnutí, kdy se není 

schopno shodnout zastupitelstvo. 

Bc. Tesař -  Zaregistroval jsem řeč o JSDH  už z minulého zasedání zastupitelstva. Problematiku i zákon o požární 

ochraně znám a  vím, jaké jsou povinnosti města jako zřizovatele. Myslím si, že to nebylo účelové, to 

je dost tvrdé prohlášení. O tom, jak to ve skutečnosti funguje a na jakých principech, vědí všichni, ti 

co to dělali dobrovolně i ti, co to dobrovolně přijímali. Prohlášení L. Tesaře určitě nebylo účelové. 

Ing. Polišenský – V minulém Zpravodaji byl článek o pochybnostech při výběrových řízeních. Je na to nějaká 

reakce?  

Mgr. Horák –Bavili jsme se o výběrových řízeních na radě. V jednom případě neměl uchazeč živnostenské 

oprávnění na demolice a ve druhém případě byl doložen starý výpis z obchodního rejstříku. Je potřeba 

důkladněji kontrolovat předložené doklady, dřív než budou schvalovány výsledky výběrového řízení. 

 

 

 

 

 

 
Zasedání skončeno v 19.30 hod. 

 

  



 

 
Výpis usnesení ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany č. 11,  konaného dne  6.4.2016 v 18.00 

hod v zasedací místnosti v budově Agrodružstva Morkovice 

 

 

 

 

I. Zastupitelstvo města bere na vědomí: 

1. Zprávu o plnění usnesení. 

2. Zprávu o činnosti rady  města za období  od 25.11.2015 do 29.3.2016. 

3. Zprávu o bezpečnostní situaci za rok 2015. 

 

 

 

II. Zastupitelstvo města schvaluje: 

1. Rozpočtové opatření č. 1, kterým se celkové příjmy i výdaje mění o + 819 400 Kč. 

2. Změnu č. 1/2016 pravidel pro poskytování dotací z rozpočtu města Morkovice-Slížany. 

3. Poskytnutí následujících dotací: 

FC Morkovice,z.s. 550 000 Kč 

TJ Sokol Morkovice 220 000 Kč 

SDH Morkovice 230 000 Kč 

Pečovatelská služba Kroměříž 150 000 Kč 

PS Cantus Morkovice 75 000 Kč 
 

4. Doplněnou zřizovací listinu Technických služeb města Morkovice-Slížany, p.o. 

5. Směnu pozemku p.č. 385 zahrada o výměře 22m
2
 v k.ú. Slížany ve vlastnictví města Morkovice—Slížany za 

vyznačenou část  

    pozemku p.č. 384 ve vlastnictví manž. Krejčí Lubomír a Eva, Morkovice 638 s cenou 20 Kč/m
2
. 

6. Prodej části pozemku p.č. 1814/22 v k.ú. Morkovice označeného 1814/102 Martinu Barnetovi, Tetětice 67 a ing. 

Elišce  

    Mikelové, Zborovice 345 za 200 Kč/m
2 
+ DPH. 

7. Prodej části pozemku p.č. 1814/22 v k.ú. Morkovice označeného 1814/103 Pavlu Veselému, Švábenice 198 za 

200 Kč/m
2 
+  

    DPH. 

8. Prodej části pozemku p.č. 1814/22 v k.ú. Morkovice označeného 1814/104 Kateřině Kotkové, Morkovice 821 a 

Zdeňku 

    Kozákovi, Kroměříž 4180 za 200 Kč/m
2 
+ DPH. 

9. Koupi 1/6 pozemku p.č. 312 zahrada o výměře 465 m
2
 od Věry Zapletalové, Zlobice 43 za 1550 Kč. 

10.Koupi 1/6 pozemku p.č. 312 zahrada o výměře 465 m
2
 od Jaromíra Indráka, Morkovice 702 za 1550 Kč. 

11.Prodej pozemků p.č. 1395/90 ost. plocha o výměře 534 m
2
, 1843/7 ost. plocha o výměře 292 m

2
, 1868/1 ost. 

plocha o výměře  

     164 m
2
 a 1864/9 ost. plocha o výměře 97 m

2
 Tomáši Roubíčkovi, Morkovice, Pančocha 146 za 5 Kč/m

2
. 

 

 

 
III. Zastupitelstvo města doporučuje: 

1. Radě města přidělit veřejnou zakázku „Oprava chodníků Morkovice 2016“ uchazeči Správa a údržba silnic 

Kroměřížska s.r.o. 

 

 

 

 

 

 

________________________________  __________________________________ 
    Jan Jablunka         Mgr. Pavel  Horák 

   místostarosta                 starosta 

  



 

Vážení zastupitelé, vážení občané města Morkovice-Slížany 

 

Dovolte nám reagovat na vystoupení příslušníka HZS Zlínského kraje, p. Ladislava Tesaře ml. , který ve svém 

„prohlášení“ na minulém zastupitelstvu dne 12.1.2016, přednesl několik polopravd a vět vytržených z kontextu. 

Dále svým vystoupením přítomné zastupitele nepřímo obvinil z toho, že si neověřují při schvalování rozpočtu města 

na požární ochranu, důležité okolnosti. Naší povinností je na tyto přinejmenším zavádějící informace reagovat a 

uvést je na pravou míru. 

 

1. Pan Tesař řekl, že zastupitelstvo města přesunulo 300 tis. Kč z dotací organizacím na požární ochranu, kterou 

navýšilo na 750 tis. Kč na  položku požární ochrana. 

Podotýkáme, že rozpočet vytvořený starostou města a schválený zastupitelstvem v roce předcházejícím, tj. v roce 

2015, byl také 750 tis. a žádné připomínky nebyly nikým vzneseny. A teď k faktům: 

V položce rozpočtu s názvem požární ochrana, nejsou pouze výdaje na jednotku JSDH, jak by si někdo z Vás mohl 

z vyjádření p. Tesaře myslet. Z tohoto rozpočtu se platí veškeré provozní výdaje na budovu hasičárny, která je v 

majetku města. Což znamená především veškeré energie ( plyn a el. energie ), opravy budovy a udržování, dále svoz 

technického komunálního odpadu, údržbu nadzemních hydrantů ve městě, také spotřebu vody, včetně srážkové, 

nákup čistících prostředků aj.  

Z celé budovy hasičárny doposud využívala jednotka pouze malou šatnu s kanceláří a výjezdovou garáž. Ostatní 

část budovy využíval v předcházejících letech Sbor dobrovolných hasičů Morkovice občanské sdružení. Po několik 

let činí rozpočet čistě pro zásahovou jednotku cca 250-300 tis. Kč. V tomto rozpočtu jsou např. obsaženy pohonné 

hmoty, náklady na školení, opravy techniky, zdravotní prohlídky, vybavení, refundace mezd aj. Osobním přičiněním 

bývalých velitelů a členů jednotky, p. Petra Jablunky, p. Martina Koutňáka, se od roku 2012 podařilo získat od 

sponzorů téměř 250 tis. Kč, které byly využity k nadstandardnímu vybavení zásahové jednotky města. Tímto 

krokem jsme výrazným způsobem zlepšili výjezdovou činnost a akceschopnost jednotky a také především 

zhodnotili majetek města, aniž bychom chtěli jakkoliv svá jména zveřejňovat či politicky propagovat jak prohlásil p. 

Tesař.  

Jen k porovnání pro přítomné zastupitele a občany. Rozpočet požární ochrany v Němčicích nad Hanou ( JPO II ) je 

schválen na rok 2016 ve výši 1 532 428 Kč. 

 

2. Dále pan Tesař uvádí: „Běžně se stává, že ráno zavolají na operační středisko HZS (které povolává jednotky k 

událostem), že od 7 do 16 hodin nejsou k dispozici, ať se s nimi nepočítá. Zkrátka zde nikdo není a myslet si, že obec 

bude zaměstnávat 5 -10 dobrovolných hasičů ve službách nebo kdekoli jinde , by byl velký alibismus. Takže v tuto 

dobu nesmí hořet??? V tuto dobu se nic neděje nebo jak? Nejde mi do hlavy, jak někdo může slibovat něco, co 

nemůže dodržet. Toto je doloženo statistikou. A nejedná se o výjimečné případy“. 

Na několika jednáních zástupců jednotky, starosty  města a vedení HZS Zlínského kraje bylo deklarováno, že z 

důvodu zaměstnanosti členů jednotky mimo město Morkovice-Slížany, není jednotka schopna plně zabezpečit 

akceschopnost od 7:00 hod. do 16:00 hod. svou činnost. Není to pouze alibismus velitele zásahové jednotky. 

Několikrát byl starosta velitelem jednotky upozorněn, že není schopen zajistit požadovaný výjezd v této době a že 

jsou tak porušovány platné zákony a nařízení ČR. Z těchto důvodů a to především porušováním a neplněním 

povinností vyplývajících z  platných předpisů, se bývalé vedení JSDH rozhodlo dát k 31.12. 2015 své funkce k 

dispozici.  

Přitom se tato situace se mohla řešit např. zaměstnáním 2-3 členů zásahové jednotky v rámci např. Technických 

služeb města.  

Nikdy ovšem nebyl požadován počet 5-10, jak uvádí p. Tesař! 

Primárně za akceschopnost jednotky požární ochrany, dle výkladu Generálního ředitelství Hasičského záchranného 

ČR sboru, zodpovídá zřizovatel - u JSDH to je obec a to dle § 29 odst. (1) písm. b) zákona č. 133/1985 Sb., ve znění 

pozdějších předpisů. Za akceschopnost jednotky SDH obce odpovídá velitel jednotky SDH obce zřizovateli 

jednotky, tzn. zastupitelstvu obce, neboť jednotka SDH obce je zřizována v samostatné působnosti obce. Pak záleží 

na interních přenosech pravomocí zastupitelstva na starostu obce. Zpravidla je ovšem starosta obce pověřen 

zastupitelstvem obce jako odpovědná osoba za akceschopnost jednotky. Velitele jednotky SDH obce jmenuje a 

odvolává starosta obce, starosta vystupuje tedy v pozici nadřízeného vůči veliteli jednotky  

Z informace poskytnuté Generálním ředitelstvím HZS ČR vyplývá, že byla v roce 1994, 2001, 2005 s městem jako 

zřizovatelem jednotky projednána jednotka požární ochrany kat. II/1, což mimo jiné znamená nutný výjezd jednotky 

k zásahu do 5-ti minut z místa své dislokace v početním stavu 1+3. Tito členové by tedy správně měli tedy držet 

nepřetržitou pohotovost pro výjezd mimo pracoviště. Toto také plně koresponduje s nařízením Zlínského kraje číslo 

8/2015 ze dne 13.7.2015, kterým se stanoví podmínky k zabezpečení plošného pokrytí území Zlínského kraje 

jednotkami požární ochrany. Naše jednotka je dle tohoto nařízení již několik let JPO II/1.  

Jelikož tedy nemají členové jednotky založen  žádný pracovněprávní vztah, nemá velitel jednotky prakticky žádné 

možnosti nařídit jakoukoliv práci, školení či dosažitelnost členovi jednotky k výjezdu. Se členy jsou uzavřeny pouze 

dohody o členství a to především z důvodu  pojištění. Tímto smluvním vztahem dochází ovšem k porušování 

zákona. Dle současné platné legislativy - zákona č. 133/1985 Sb., o požární ochraně, živnostenského zákona, zákona 

č. 128/2000 Sb., o obcích, a zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, obec resp. 



 

město může jednotku SDH obce zřídit buď jako součást obecního úřadu, nebo jako organizační složku obce - 

jednotka SDH obce vystupuje s IČ obce. Členové této jednotky musí tím pádem být zaměstnanci obce dle zákoníku 

práce a to buď na pracovní smlouvu, dohodu o pracovní činnosti nebo dohodu o provedení práce.  

Odhlašování zásahové jednotky z výjezdu bylo prováděno z důvodu informování o stavu akceschopnosti jednotky 

příslušného operačního střediska. Povinnost informovat operační středisko o tom, že jednotka nemůže udržet trvalou 

akceschopnost přitom vychází z vyhlášky č. 247/2001 Sb. o organizaci a činnosti jednotek požární ochrany § 9 odst. 

6 ve znění vyhlášky č.  226/2005 Sb. 

 

3. Dále pan Tesař zmínil, že místní profesionální hasiči nechtějí spolupracovat s JSDH. 

Tato věta se nezakládá na pravdě. Spolupráce jednotky s  HZS nebyla nikdy napadána. V uplynulých letech se 

jednotky podílely na společných cvičeních a zásazích. Spolupráce vždy byla na velmi profesionální úrovni. Toto 

jsme také schopni doložit mnoha fotografiemi z těchto výcviků příp. zásahů za uplynulé roky. 

Dle výkladu Generálního ředitelství Hasičského záchranného sboru ČR, který máme k dispozici, členové JSDH 

města Morkovice-Slížany úzce spolupracují s HZS Morkovice, kdy doplňují počet hasičů při zásahu na minimálně 

družstvo o zmenšeném početním stavu 1+3.  

 

4. Chtěli bychom také reagovat i na uvedené tvrzení p. Tesaře, že určitě by nikdo z vás nebyl rád, kdyby vám do 

hořícího domu hasiči vylili 6000 litrů vody, což je obsah velkoobjemové cisterny JSDH. 

Členové jednotky absolvují pravidelná školení a odbornou přípravu. Také vždy u zásahu postupují dle bojového 

řádu jednotek požární ochrany a v žádném případě nemají jakoukoliv potřebu bezdůvodně „vylít“  6000 litrů vody 

do hořícího domu.  

Samozřejmě i tady  existují  výjimky, např. dne 15.2.2013, kdy při požáru rodinného domu v obci Tetětice, bylo 

6000 litrů vody z naší cisterny, nedostačující. V tomto případě se ovšem jednalo o dřevostavbu. 

 

Vážení zastupitelé, vážený pane starosto. 

Je potřeba si uvědomit, že určitá výtka p. Tesaře ohledně akceschopnosti jednotky města nesměřovala pouze na již 

bývalé velitele, ale především na zřizovatele jednotky, kterým je zastupitelstvo města Morkovice-Slížany, potažmo 

na „vrchního velitele jednotky“ - starostu města a to  dle § 29 odst. (1) písm. b) zákona č. 133/1985 Sb. ve znění 

pozdějších předpisů. Za nedodržení tohoto zákona hrozí sankce a to až do výše 500 tis. Kč příp. i další. Pokud by 

totiž městu vznikla porušováním zákonů škoda, kdo ji bude hradit? Město ? Či snad zastupitelé ? Nebo se opravdu 

bude čekat na nějakou tragédii? A až pak se začne něco dělat? Může nastat situace, že jednotka vůbec nevyjede nebo 

dorazí pozdě! Tímto nechceme nikoho strašit, tohle je ale bohužel realita!  

Jen malé připomenutí: Členové jednotky jsou v současné době v jednotce zařazeni dobrovolně. Mají svá běžná 

zaměstnání a ve svém volném čase pomáhají občanům. Mnohdy se stává, že jedou v noci na výjezd, vrátí se nad 

ránem a i přesto musí jít řádně do svých zaměstnání. 

Pokud by si snad někdo myslel, že by to  mohlo fungovat bez dobrovolných jednotek zřizovaných obcemi a městy, 

tak bychom rádi připomněli  jeden mohutný požár před několika lety v Chropyni. Na likvidaci tohoto požáru se 

podílelo velké množství dobrovolných jednotek včetně JSDH města Morkovice-Slížany 

Práci pro bezpečí občanů jsme dělali vždy s plným nasazením a bez úmyslu se  nějak zviditelňovat. Není za tím 

ovšem jen přímá práce u zásahů, ale i administrativní činnost, která s fungováním jednotky souvisí. Patří sem např. 

plánování a realizace školení, údržba techniky,  ale i zpracování žádostí o dotace, které jsou po schválení radou 

města   odesílány na příslušná místa. 

Je potěšující, že krajská dotace pro rok 2016 byla schválena radou kraje a město, resp. zásahová jednotka, se může 

těšit na částku 350 tis. Kč na nákup nového zásahového dopravního automobilu. Tím bude opět velmi zkvalitněna 

zásahová činnost ve prospěch občanů. Doufáme, že v lednu 2016 nově jmenovaný velitel naváže na uplynulé roky, 

které byly ve znamení zvyšování materiální i odborné úrovně celé jednotky. 

Budeme rádi, když toto bude poslední prohlášení, které bude přečteno ve volebním období tohoto zastupitelstva a 

doufáme, že se touto naší reakcí podařilo dostatečně osvětlit účelově vytvořené prohlášení pana Ladislava Tesaře ml.  

 

Žádáme, aby toto prohlášení bylo přílohou zápisu zastupitelstva konaného dne 6.4.2016. 

 

   

     Martin Koutňák                            Petr Jablunka                      Pavel Churý  

bývalý velitel jednotky             bývalý velitel jednotky         bývalý zástupce velitele  

 




